

## COLONEL J.G. PIERRE LAMONTAGNE, CD

Colonel Lamontagne joined the Canadian Forces in 1981, he attended CMR St-Jean and RMC Kingston, graduating in 1986 with an undergraduate degree in Applied Sciences. In 1987, after training at the Canadian Forces School of Military Engineering, he was posted to 5 Combat Engineer Regiment at Valcartier, where he subsequently served as Aide de Camp to Commander 5 Canadian Mechanized Brigade Group, Field Troop Commander and Regimental Operations Officer.



In 1990, Col Lamontagne was posted to 4 Combat Engineer Regiment, at Lahr, Germany where he served as the Second in Command of 41 Field Squadron and Regimental Adjutant. In March 1992, he deployed as 4 CER Adjutant to the Former Republic of Yugoslavia as part of the United Nations Protection Force (UNPROFOR). In fall 1992, he was posted to Base Construction Engineering at Lahr, Germany, where he served as Production Officer. In 1994, he attended the Royal Military College of Sciences in Shrivenham, UK, where he obtained a Master's of Science in Defence Technology from Cranfield University. In 1995, he returned to Canada upon posting to the Land Force Command HQ, at St-Hubert, where he was employed as Staff Officer Engineer Operations.

Returning to regimental duty in 1996, Col Lamontagne was posted to 5 CER where he assumed the post of Officer Commanding 51 Field Squadron and was promoted to the rank of major in 1997. In 1998, he was posted to the Cambodian Mine Action Centre (CMAC). He was awarded the Chief of the Defence Staff Commendation in recognition of his performance working in the CMAC. In 1999, Col Lamontagne was posted to the Directorate of Army Doctrine where he served one year as the Directorate Coordinator and two years as staff officer in charge of engineer doctrine for the Land Force.

In 2002, he completed the Canadian Forces Command and Staff Course in Toronto and was also awarded a Master's in Defence Studies. Promoted to the rank of Lieutenant-Colonel in 2003, he was posted to the Director-General Land Combat Development where he was employed as Chief of Staff. In August 2004 he became the 19th Commanding Officer of 5 Combat Engineering Regiment. In July 2006 he was posted to the Canadian Land Force Command and Staff College as part of the Directing Staff and was subsequently employed as the Dean.

In July 2008, he was promoted to Colonel and posted as Chief of Staff of Land Force Quebec Area and Joint Task Force East. In July 2010, he was posted to Stuttgart, Germany where he served as Canadian Forces Liaison Officer to US Africa Command. Returning to Ottawa in 2013, Col Lamontagne held the position of Chief of Staff Development within the Canadian Forces Intelligence Command until 2016. He was seconded to the Department of Veterans Affairs Canada in September 2016 where he is since employed as Director Integration and Analysis.

Colonel Lamontagne, his wife Kerstin and his children Emma and Samuel will remain in the Ottawa area upon his retirement.

## COLONEL J.G. PIERRE LAMONTAGNE, CD

Le colonel Lamontagne entre au service des Forces canadiennes en 1981 et étudie au CMR de Saint-Jean puis au RMC de Kingston. Il obtient un baccalauréat en sciences appliquées en 1986. Suite à son entraînement à l'École du génie militaire des Forces canadiennes, il est affecté au 5e Régiment du Génie de Combat (5RGC) à Valcartier en 1987 où il occupe subséquemment les postes d'aide de camp du Commandant du 5e Groupe-brigade mécanisé du Canada, de commandant de troupe de campagne et d'officier des opérations du régiment.

En 1990, le colonel Lamontagne est affecté au 4e Régiment du Génie de combat (4 RGC), à Lahr, en Allemagne, où il occupe les postes de commandant adjoint du 41e Escadron de campagne et de capitaine-adjutant. En mars 1992, il est déployé en ex-Yougoslavie, en tant que capitaine-adjutant du 4 RGC au sein de la Force de protection des Nations Unies (FORPRONU). À l'automne 1992, il est affecté au Génie de construction de la base Lahr en Allemagne où il occupe le poste d'officier de production. En 1994, il étudie au Royal Military College of Sciences de Shrivenham au Royaume-Uni et il y obtient une maîtrise en sciences de la technologie de la défense de l'Université de Cranfield. En 1995, il revient au Canada après avoir été affecté au quartier général du commandement de la Force terrestre à Saint-Hubert comme officier d'état-major - opérations du génie.

Le colonel Lamontagne retourne au service régimentaire en 1996 et est affecté au 5 RGC à titre de commandant du 51e Escadron de campagne. Il est promu au grade de major en 1997. En 1998, il est affecté au Centre cambodgien de déminage (CCD), il reçoit la Mention élogieuse du chef d'état-major de la Défense en reconnaissance des services rendus au CCD.

En 1999, le colonel Lamontagne est affecté à la Direction de la doctrine de l'Armée de terre où il occupe pendant un an le poste de coordonnateur de direction, et pendant deux ans le poste d'officier d'état-major responsable de la doctrine en matière de génie pour la Force terrestre.

En 2002, il complète le cours de commandement et d'état-major des Forces canadiennes à Toronto et obtient une maîtrise en études de la défense. En 2003, il est affecté au service du Directeur général - Développement des méthodes de combat de la Force terrestre à Kingston où il y occupa le poste de chef d'état-major. En août 2004 il devient le 19e Commandant du 5e Régiment du Génie de combat. En juillet 2006, il est muté au Collège de commandement et d'état-major de la Force terrestre canadienne à Kingston en tant que directeur de groupes d'étude et doyen.

En juillet 2008, il est promu au grade de colonel et est muté au poste de Chef d'état-major du Secteur du Québec de la Force terrestre et de la Force opérationnelle interarmées de la Région de l'Est. En juillet 2010 il est muté à Stuttgart, Allemagne en tant qu'officier de liaison des Forces canadiennes auprès du QG US Africa Command. De retour au Canada en 2013, le colonel Lamontagne occupe les fonctions de Chef d'état-major Développement au sein du commandement du renseignement des Forces canadiennes, et ce jusqu'en 2016. Il fut détaché au Ministère des Anciens Combattants en septembre 2016 où il est depuis employé comme Directeur de l'Intégration et de l'Analyse.

A sa retraite, le Colonel Lamontagne a l'intention de demeurer dans la région d'Ottawa avec son épouse Kerstin et ses enfants Emma et Samuel.